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1. Belangrijkste bevindingen

Dat Nederland tijdelijk stopt met het toedienen van het AstraZeneca-vaccin brengen media direct als groot 'breaking-
nieuws’. Vanochtend halen media reacties op bij belangenpartijen, experts en politici en spelen zij in op mogelijke

vragen die het nieuws oproept. Zo kopt NU.nl: 'Waarom Nederland donderdag niet stopte met AstraZeneca, maar

zondag wel?’

Veel elementen uit de eigen communicatie (nieuwsbericht, mediaoptredens minister De Jonge, social posts) worden

opgepikt door de media -zie ook de tabel op pagina 3! Door de timing (23 uur zondagavond), lukt het echter niet alle

ochtendkranten om in detail en met nuance het nieuws te verslaan. Sommige kranten zijn zelfs al gezakt en schenken

er geen aandacht aan.

In enkele van die berichten (Volkskrant) wordt te veel de link gelegd met het nieuws van vorige week over de

'bloedproppen’ die in ‘andere landen' waren ontstaan. De krant stelt dat de minister donderdag nog zei dat 'Nederland

door zou gaan met AstraZeneca'. Onoplettende lezers kunnen de indruk krijgen dat er een nieuwe weging heeft

plaatsgevonden op basis van de informatie van vorige week en dus onvoldoende hebben meegekregen dat er sprake is

van nieuwe informatie.

En Telegraaf plaatst het meer in een 'eigen frame' waarin het tussen de regels door kritiek uit op minister De Jonge die

vorige week nog 'stellig’ verklaard zou hebben dat er "geen aanleiding is voor zorgen over het AstraZeneca-vaccin". Ook

spreekt de krant van een 'flinke domper’ voor de vaccinatieplanning.
Doordat de meeste media-aandacht echter zich online afspeelt, komen een groot deel van de belangrijkste

boodschappen vanuit VWS / de minister wel aan in de berichtgeving aldaar. Media henoemen in eerste instantie vooral

het feitelijke nieuws over het opschorten van het vaccineren met AstraZeneca en wat voor gevolgen dit heeft voor het

prikschema. Gedurende de dag komen er steeds meer andere berichten bij zoals de reacties van belangenorganisaties
en vullen de liveblogs zich met nieuwe ontwikkelingen zoals de meldingen die zijn binnengekomen bij Lareb, de

'verbaasde' reactie van EMA op het advies van het CBG en meldt de Telegraaf dat na een gesprek met VWS dat de

‘prikpauze’ mogelijk langer duurt dan twee weken.

Wat betreft de reacties uit het veld valt op hoe belangenpartijen als ANBO, LHV, ActiZ, KBO-PCOB en Hartpatiénten
Nederland hegrip hebben voor het besluit (er klinkt geruststelling in door), terwijl experts vraagtekens zetten bij de

noodzakelijkheid” wat is er veranderd sinds de opstelling van het CBG en De Jonge vorige week? (waar zij zich nog altijd
beter in lijken te kunnen vinden). NU'91 vindt het besluit dado 1 Si van een

'worstcasescenario’ voor het vaccineren van zorgpersoneel, nu het aantal besmettingen weer oploopt en er

virusmutaties zijn. Salden pleit voor een 'snel alternatief’ voor zorgpersoneel. Om dezelfde reden laten ActiZ en KBO-

PCOB weten wel 'zeer bezorgd' te zijn over het vaccineren van thuiszorgmedewerkers. KBO-PCOB pleit daarbij voor een

'snel doorpakken met een ander middel' en wil een 'aangepast stappenplan’ van het Kabinet.

Leven veel vragen, bij zowel pers als publiek: wanneer ben ik nu aan de beurt? Mag ik een ander vaccin? Wat als uit het

onderzoek blijkt dat AstraZeneca niet veilig is, wat dan?

Wat, overal bezien, minder goed naar voren komt, zijn de boodschappen over wat je moet doen alsje klachten krijgt.
Ook is nog niet overal helemaal 100% geland dat het om nieuwe, aanvullende informatie gaat en dus niet om een

heroverweging van informatie vanuit Denenmarken van vorige week. Het optreden van de minister vanochtend bij

Goedemorgen Nederland heeft dat beeld al wel enigszins hersteld.

2. Kort beeld in de media

Na bekendmaking van het nieuws wordt de berichtgeving door nieuwssites {door pushberichten) vrij feitelijk

overgenemen, inclusief quote van minister De Jonge. Telegraaf, NRC, RTL spreken van 'tijdelijk stopzetten’ van

vaccineren. Volkskrant, Trouw, Hart van Nederland en NU.nl noemen de periode ook van twee weken. Gisterenavond

was er vooral op social media verwarring en kwamen er vragen waarom na het besluit van donderdag er nu wel werd

gekozen voor het stopzetten van het vaccineren.

Vanmorgen wordt er vooral gesproken over wat voor gevolgen dit besluit heeft. Telegraaf kopt daarbij: 'streep door

290.000 prikafspraken’ en volgens Hart van Nederland gaat het om honderdduizenden prikafspraken die 'niet

doorgaan’.

Inmiddels vullen de liveblogs van AD, NOS, Trouw en NRC zich met de mededeling dat er tien mensen zijn met mogelijke
trombose en embolieklachten als gevolg van vaccinatie.

Gedurende de ochtend zijn er verschillende organisaties die een reactie geven op het besluit van de minister. De

huisartsen en de ANBQ scharen zich achter het besluit van de minister. NU'91 vindt het besluit om een vaccinatiepauze

in te lassen 'verwarrend' aldus de NOS. Het vaccin wordt tot nu toe vooral gebruikt voor zorgpersoneel. [IEEE
EE sprak in het NOS Radio 1 Journaal van een worstcasescenario, nu het aantal besmettingen weer oploopt en er

mutaties van het coronavirus zijn. Ze pleit voor een 'snel alternatief' voor zorgmedewerkers.

NU.nl geeft in een artikel uitleg waarom er na donderdag is gekozen om op zondag de vaccinaties stop te zetten.

Telegraaf gaat op zoek naar reacties onder de bevolking. Telegraaf stelt dat het stopzetten tot 'gemengde reacties’ leidt

onder de bevolking. Diverse mensen komen aan het woord. Diana Vermeulen: "Ik zou donderdag worden gevaccineerd
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maar het het zelf geannuleerd, het voelt niet goed". Toch zijn er volgens de krant cok mensen die zich geen zorgen

maken oa IEE "lk heb mijn eerste prik gehad op 5 maart". Zijn vaccin komt uit dezelfde partij als waar

de mensen in Scandinavie mee zijn ingeent. "Ik maak mij totaal geen zorgen, paniek om niets", aldus|EEEC
Ook het AD gaat op zoek naar reacties. Het AD spreekt bij de vaccinlocatie in de Jaarbeurs in Utrecht met gevaccineerde
ouderen. De reacties varieren van: "Gelukkig geen AstraZeneca" tot: "lk heb het idee dat het AstraZeneca vaccin best

goed is."

Naar het einde van de ochtend gaat de aandacht op de liveblogs uit naar het bericht van het RIVM dat de GGD-locaties

in staat zijn om extra prikken als AstraZeneca weer veilig kan worden gebruikt.

Begin van de middag voegt het NOS liveblog de reactie van de EMA toe waarin de EMA stelt verbaasd te zijn over het

advies van het CBG voor het opschorten van vaccineren.

Bij het Radio 1 journaal komen 'heel veel vragen binnen over het tijdelijk stoppen met toedienen van het AstraZeneca-

vaccin. In de uitzending stelt iemand de vraag wat er moet gebeuren met Nederlanders die al een eerste prik met het

AstraZeneca-vaccin hebben ontvangen.

Op social media veel vragen over het vaccin: wanneer ben ik nu dan aan de beurt? Mag ik een ander vaccin? Wat als uit

het onderzoek hlijkt dat AstraZeneza niet veilig is, wat dan?

Het nieuws wordt door corona-ontkenners of 'vaccinatie-critici’ aangewend om kritiek te uiten op het (vaccinatie)beleid

van het Kabinet in zijn algemeenheid en minister De Jonge in het bijzonder. Veel operkingen als 'zie je wel; de

'‘complotgekkies' krijgen steeds vaker gelijk.

Landelijke ochtendkranten

Apart even aandacht voor de ochtendkranten. Sommige kranten waren namelijk al 'gezakt' toen het nieuws over

AstraZeneca zondagavond naar buiten ging. Hierdoor hebben niet alle landelijke kranten het nieuws op kunnen pikken

(Trouw, FD, NRC), of slechts heel summier zonder al te veel nuance {Volkskrant). Volkskrant maakt bijvoorbeeld erg kort

door de bocht de link met het nieuws van vorige week over de 'bloedproppen’ die in ‘andere landen' waren ontstaan.

De krant stelt dat de minister donderdag nog zei dat 'Nederland door zou gaan met AstraZeneca’. Onoplettende lezers

zouden foutief de indruk kunnen krijgen dat er een nieuwe weging heeft plaatsgevonden op basis van de informatie van

vorige week en dus onvoldoende hebben meegekregen dat erjuist sprake is van niéuwe informatie.

AD en Telegraaf ruimen plek op de voorpagina’s in en nemen grote delen van het VWS-nieuwsbericht over. AD doet dat

nauwgezet; Telegraaf plaatst het meer in een 'eigen frame' waarin het tussen de regels door kritiek uit op minister De

Jonge die vorige week nog 'stellig’ verklaard zou hebben dat er 'geen aanleiding is voor zorgen over het AstraZeneca-

vaccin'. Ook spreekt de krant van een 'flinke domper' voor de vaccinatieplanning.

Internationoal

Internationale media herhalen kort wat het nieuws uit Denenmarken vorige week was. Het land liet toen weten tijdelijk

te stoppen met het gebruik van het AstraZeneca-vaccin na mogelijke ernstige bijwerkingen, zo wordt kort damengevat.
In artikelen staat dat 'meerdere Europese landen' het Deense voorbeeld hebben gevolgd. 'En ook Nederland maakte

zondag bekend dat het voorlopig stopt met het vaccin’, zo schrijft onder meer persbureau Reuters. Pas als je verderleest,
wordt duidelijk dat het om aanvullende informatie gaat waarop het besluit op zondag is gebaseerd.

Omringende landen laten weten nog geen reden te zien te stoppen met AstraZeneca. Duitsland herhaalde maandag dat

het inenten met het AstraZeneca-vaccin niet wordt stilgelegd. Ook in Belgié gaat het inenten door.

Communicatie AstraZeneca

Eerder op zondag zegt AstraZeneca dat er 'geen verhoogd risico’ op bloedstolsels is bij mensen die een prik hebben

gehad met het vaccin van de farmaceut. Het bedrijf heeft een onderzoek uitgevoerd onder mensen die gevaccineerd

zijn met het AstraZeneca-vaccin. "Een zorgvuldige beoordeling van alle beschikbare veiligheidsgegevens van meer dan

17 miljaen mensen, die in de Europese Unie en het Verenigd Keninkrijk zijn gevaccineerd met het Covid-19-vaccin van

AstraZeneca, heeft geen aanwijzingen opgeleverd voor een verhoogd risico op longemholie, diep-veneuze tromhose of

trombocytopenie, in welke gedefinieerde leeftijdsgroep, geslacht, partij of in welk bepaald land dan ook," aldus de

verklaring.

Nadat bekend wordt dat Nederland tijdelijk stopt met inenten met het AstraZeneca-vaccin, laat de farmaceut

mandagochtend weten in 'nauw contact’ te blijven met de Nederlandse gezondheidsautoriteiten. Een woordvoerster

zegt dat het bedrijf voorlopig moet wachten op een beocrdeling van het CBG. "De beslissing is niet aan ons. We

respecteren de voorzorgsmaatregel en hebben onze medewerking toegezegd. Daarom hebben we zondag ook ons

onderzoek gedeeld."

Caommunicatie CBG en Lareb

CBG-voorzitter Ton de Boer licht het besluit vanochtend toe in het NOS Radio 1 Journaal: "Pas in het weekend is vanuit

Denemarken meer bekend geworden over de patiénten en wat er aan de hand was. Daar kwam inderdaad uit dat er

melding van trambose is, maar een heel ander beeld eigenlijk dan de gewone trombose. Het gaat specifiek om een

trombose die op allerlei plekken in de vaten kan ontstaan en waarbij bloedplaatjes laag zijn, wat je bloedingsrisico

verhoogt. Dus dat is een totaal ander en ernstiger beeld." Het CBG zegt dat er vooralsnog geen verband is aangetoond
tussen het vaccin en de meldingen uit Denemarken en Noarwegen. Er wordt op dit moment nader onderzoek gedaan.

Tegenover ANP zegt De Boer dat de gemelde combinatie van gezondheidsklachten die aanleiding gaf om ook in
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Nederland tijdelijk te stoppen met het AstraZeneca-vaccin 'heel specifiek en zeldzaam' is. Enkele Scandinaviérs kregen
in de dagen na hun prik last van ernstige bloedstollingen én een tekort aan hloedplaatjes. Terwijl bloedplaatjesjuist
nodig zijn om het bloed te laten stelpen bij verwondingen. "Dat is inderdaad tegenstrijdig", beaamt [JEREEII "Het

is een heel zeldzaam en typisch beeld."EE vist erop dat deze combinatie van klachten in zeldzame gevallen kan

voorkomen bij mensen die het trombosemedicijn heparine gebruiken. Tot nog toe is de combinatie van ernstige
trombose (stolselvorming) en zogeheten trombocytopenie (tekort aan bloedplaatjes) zes keer gemeld na een

coronaprik van AstraZeneca, in Denemarken en Noorwegen. "Dat zijn heel weinig meldingen, er zijn al 17 miljoen
mensen mee gevaccineerd", merkt [EXER or. Hij benadrukt dat het "nog absoluut niet zeker is dat het door het vaccin

komt". Het CBG handelt ook uit voorzorg om het vertrouwen in de vaccinaties hoog te houden. "Er ontstaat een

verwarrende situatie als sommige landen stoppen en andere doorgaan, dat is niet goed voor het vertrouwen", zegt hij.

[Maar] "Laten we het nu eerst goed uitzoeken. Het PRAC gaat daarmee aan de slag. Hopelijk kunnen zij snel duidelijkheid

geven", besluit IEEE
Maandagochtend laat bijwerkingencentrum Lareb weten in Nederland tien meldingen te hebben ontvangen over het

AstraZeneca-vaccin, "waarbij mogelijk trombose- of embclievorming een rol hebben gespeeld". Lareb heeft echter nog

geen meldingen binnengekregen van ernstige, zeldzame verschijnselen van stolselvorming (trombose) in combinatie

met een verlaagd aantal bloedplaatjes (trombacytopenie) bij volwassenen ander de 50 jaar. In Denemarken en

Noorwegen kwamen wel meldingen binnen van deze ernstige bijwerkingen. Daardoor werd besloten om tijdelijk te

pauzeren met prikken van AstraZeneca. "Lareb heeft tot nu toe geen meldingen gezien met dit specifieke beeld", aldus

de organisatie. De tien meldingen die het bijwerkingencentrum ontving worden verder onderzocht. "En waar nodig

wordt meer informatie opgevraagd om het beeld vollediger te krijgen”.

3. Op welke manier komen de belangrijkste elementen uit het nieuwsbericht van VWS terug in de media?

uit de
ati

van VWS
(ni i

Mate waarin die

Uit voorzorg, pauzeren, in afwachting van onderzoek

HHT/m zondag 28 maar ‘21

<2Op basis van nieuwe meldingen -> aanleiding nieuwe info dit weekend, andere kiachten dan eerder

Advies CBG dat wordt overgenomen

GGD/GHZ en LHV door RIVM geinformeerd

Afspraken worden afgezegd, mensen krijgen bericht

Geen gevolgen voor Pfizer en Moderna

Zes nieuwe meldingen

Mégelijke bijwerkingen

Gaat om Noorwegen en Denemarken

In Nederland momenteel geen soortgelijke gevallen bekend

Het gaat om ernstige, verschijt van ming &n een verlaagd aantal bloedplaatjes

(trombocytopenie) bij volwassenen onder de 50 jaar

Het CBG benadrukt dat er vooralsnog geen oorzakelijk verband is aangetoond tussen het vaccin en de meldingen uit

Noorwegen en Denemarken.

Het
i

omité PRAC van het EMA doet op dit moment nader onderzoek. SEE

EEEBERERE
Het CBG adviseert mensen om direct contact op te nemen met een arts als de persoon na een prik met het AstraZeneca-

coronavaccin na drie dagen weer ziekteverschijnselen krijgt met daarbij onverwachte en/of onbekende kiachten, en/of

grotere of kieinere blauwe viekjes (puntbloedingen) in de huid.

Citaten minister De Jonge:

"Cruciaal is de waag of het gaat om klachten na vaccinatie, of door vaccinatie
”

"Over de vaccins mag geen enkele twijfel bestaan. Ik vind het van groot belang dat de meldingen goed worden

"We moeten altijd het zekere voor het onzekere nemen, en daarom is het verstandig om nu uit voorzorg even op de

pauzeknop te drukken."

"Ik vaar hierbij volledig op onze experts.” 3

3]

33

|
*

VVV = boodschap komt vrijwel aitijd terug; \' \ = boodschap komt af en toe terug, zou nog vaker kunnen; V = boodschap komt niet tot nauwelijks terug

4. Reacties veld en politiek
Veld

De ANBO vindt het verstandig dat de afspraken voor het inenten met het AstraZeneca-vaccin voorlopig zijh opgeschort.

"Eerst moet alles rustig op een rijtje worden gezet en de meldingen goed worden onderzocht. Voor alles moeten we

onrust voarkomen en als hlijkt dat er wat mis is, dan heb je op tijd de boel stilgezet [...] Natuurlijk willen de 60 tot 65-

jarigen graag zo snel mogelijk gevaccineerd worden, maar de twee weken vertraging moeten we voor lief nemen", aldus

ANBO. De belangenorganisatie roept minister De Jonge op om te kijken of door een herverdeling van de vaccins de

periode dat deze ouderen niet worden ingeént zo kort mogelijk kan zijn.

De Landelijke Huisartsen Vereniging (LHV) noemt het verstandig dat het kabinet de vaccinaties met het coronavaccin

van AstraZeneca tijdelijk stillegt. "Het is goed om twee weken pauze te hebben. Huisartsen krijgen vragen van hun

patiénten en willen een helder verhaal hebben", reageert een woordveerder.
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De vakbond voor zorgpersoneel NU'91 vindt het besluit om een vaccinatiepauze in te lassen voor het AstraZeneca-

vaccin verwarrend SRNERAE TESTEsprak in het NOS Radio 1 Journaal van een 'worstcasescenario’, nu

het aantal besmettingen weer oploopt en er mutaties van het coronavirus zijn. "De Jonge zegt dat het veilig is, dat er

nog geen verband is gevonden. De kans dat je corana krijgt is vele malen groter dan de kans op deze bijwerking. Het is

maar de vraag of stoppen de veiligheid waarborgt", regt LEH Ze vreest dat de inentingsbereidheid afneemt door de

onrust die nu is ontstaan, terwijl er de afgelopen weken alles aan is gedaan om het vertrouwen te verhogen JERE
doet een 'dringende oproep' aan de politiek om op een zo kort mogelijke termijn te komen met een alternatief voor het

vaccineren van zorgprofessionals. "Wij pleiten ervoor dat deze beroepsgroep prioriteit blijft houden bij het vaccineren.

Anders lapen zij alsnog al die tijd het risico om besmet te raken met Covid-19", cus REY
ActiZ heeft begrip voor het besluit om het prikken met AstraZeneca tijdelijk te staken. "We snappen dat de minister het

zekere voor het onzekere neemt, we wachten het even af. Maar we zijn hier wel zeer bezorgd over", reageert een

woordvoerder. Hij wijst erop dat het besluit vooral medewerkers in de thuiszorg treft. "Die stonden klaar voor het

AstraZeneca-vaccin. Het is natuurlijk wel zaak dat deze medewerkers zo snel mogelijk worden gevaccineerd, helemaal

nu het aantal besmettingen weer oploopt en de derde golf boven de markt hangt", aldus de zegsman. "Maar het is nu

even niet anders, laten we hopen dat er snel duidelijkheid komt." De woordvoerder kon niet zeggen of

zorgmedewerkers tussentijds met andere vaccins ingeént kunnen worden. "Laten we even wachten wat hier uitkomt,
voordat we overstappen op alternatieven."

Seniorenorganisatie KBO-PCOB vindt het 'een wijs besluit' dat er voorlopig gestopt wordt met het AstraZeneca-vaccin.

5.1.2¢ 512 "Het is verstandig om het zekere voor het onzekere te nemen.

Heel veel 60-plussers zitten te springen om een vaccin, en zouden dit middel krijgen. Dus hopelijk is er wel snel een

vervangend middel beschikbaar of bewezen dat AstraZeneca veilig is." Over thuiszorgmedewerkers zegt[JEREZ
"Uit ons Zorgonderzoek blijkt dat veel senioren die thuiszorg ontvangen, bang zijn om via een thuiszorgmedewerker
besmet te raken. Wil je er voor deze mensen zijn, dan moeten we snel doarpakken met een ander middel." KBO-PCOB

roep het kabinet daarom ook op om snel met 'een aangepast stappenplan’' te komen.

Patiéntenfederatie Nederland spreekt van een 'verstandig besluit’. Een woaordvoerder zegt: "Eerst kijken wat er aan de

hand is en of er iets aan de hand is. Als er twijfels zijn is het verstandig om tijdelijk te stoppen. Tegelijk hopen we dat er

hierdoor geen opstoppingen in het vaccinatieprogramma komen, mensen zitten te wachten om ingeént te worden",

vervolgt hij. Of er veel verontruste telefoontjes bij de pati&ntenorganisatie binnenkomen, kon de woordvoerder nog

niet zeggen.

Hartpatiénten Nederland noemt het "geruststellend" dat voorlopig niet meer geprikt wordt met het AstraZeneca-

vaccin. "Er moet eerst duidelijkheid komen in verband met onvoorziene bijwerkingen", aldus de patiéntenorganisatie.
De organisatie deed donderdag een dringend beroep op de minister en het RIVIM om tijdelijk te stoppen met het vaccin.

"Gelukkig wordt hier nu gehoor aan gegeven." De organisatie vindt dat het vaccin niet gebruikt moet worden voor

kwetsbare groepen, zoals hartpati&nten en mensen met andere chronische ziekten. "Althans voor zolang het niet

bewezen betrouwbaar is voor deze groepen."

Experts

Verschillende experts reageren in de media. 512esize 512512 5120 fy512e|
512g S12 zijn kritisch op het besluit om tijdelijk te stoppen met het AstraZeneca-vaccin.

IEEEzest nog 'in het duister te tasten’ over de precieze achtergrond rond het besluit van minister De Jonge.

"Afgelopen vrijdag gingen alle seinen nog van rood op groen. Nu blijkt er echter extra informatie te zijn." 5.1.2e

wijst erop dat trombose een veelvoorkomende aandoening. Volgens hem is het moeilijk te bepalen of er een causaal

verband is met vaccineren. Dat er weer ophef is rond het AstraZeneca-vaccin ziet 5.1.2e niet als reden om er

helemaal afscheid van te nemen en volledig in te zetten op andere coronavaccins. "We hebben het ook hard nodig. Een

heleboel mensen krijgen nu geen vaccin en dat zal tot extra ziektegevallen en sterfte lijden. Dat is ook iets dat je moet

meenemen in de afwegingen." Volgens|EXESIMlis dit eerder ingegeven door 'voorzichtigheid dan door het verstand'.

"Bijna 290.000 afspraken worden nu afgezegd. Daaronder zullen zeker gevallen gaan zitten die straks ziek worden door

corona.’ Hij zegt de zes nieuwe gevallen waarop het besluit is gebaseerd niet te kennen. "Zes gevallen lijkt misschien

veel. Maar er zijn inmiddels zeker 17 miljoen mensen met dit vaccin inge&nt. Als iets dan in €én op de miljoen gevallen

voorkomt, zitje al op 17... [...] Ik ken de nieuwe dossiers niet, dus die slag om de arm moet ik maken. Maar ik kan me

niet goed voorstellen dat er nu iets speelt dat de Engelsen niet zouden hebben gezien. We moeten nu cerrelatie niet

gaan verwarren met causaliteit."

5.1.2e vindt het goed dat het voorzorgsprincipe is

gehanteerd: "Dat is de goede reactie. Misschien dat dit over een week weer is overgewaaid."
5.1.2e wijst op cijfers uit het VK: bij ongeveer 11 miljoen vaccinaties met

het AstraZeneca-vaccin kwamen 13 gevallen van longembolie aan het licht, bij evenveel inentingen met het Pfizervaccin

waren het er 15.

"Het is echt dom om nu te stoppen met AstraZeneca", reageert 5.1.2e ECEEES
op dat

bericht. "Covid geeft ook trombose, een verband tussen vaccin en trombose is ook helemaal niet aangetoond. Dit is

verfoeilijk incidentenbeleid."
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Politiek

Opvallend stil vanuit de politiek. Vanuit FvD (te verwachte) reacties. Kamerlid Wybren van Haga deelt de Kamerbrief

over de AstraZenecastop via Twitter en schrijft: "Beste @hugodejonge, Forum Voor Democratie stelt niet voor niets

vragen over de PCR-test, mondkapjes, de lockdown, de avondklok, HCQlvermectine en over de bijwerkingen van de

verschillende vaccins. En terecht blijkt nul #motievanwantrouwen #StemNederlandTerug #FVD." Vervolgens deelt

Forum voor Democratie een NOS-artikel via Twitter en schrijft: "De kritische vragen van @WybrenvanHaga waren toch

"nepnieuws" en "gevaarlijk", @hugodejonge? Het schofferende taalgebruik van de slechtste minister van Nederland

was al ongepast. Maar nu blijkt dat Van Haga gewoon gelijk had, wordt het DUBBEL zo génant. Komen er excuses,

Hugo?"

PVV-fractievoorzitter Geert Wilders zegt vanochtend in het Radio 1 journaal (NPO Radio 1): "lk vind dat zeer terecht.

Ik heb vrijdag, toen dat bekend werd dat Denemarken dat al deed heb ik gezegd van 'wat betekent dat nou voor

Nederland?’ Als er klachten zijn, ook al zijn ze niet in Nederland, dan is het begrijpelijk en ook nédig dat je dat on hold

zet, want we moeten natuurlijk geen vaccin hebben waar niet 100% van zeker is dat het geen bijwerkingen heeft. Ik

vraag me alleen wel af: waar is het alternatief? U weet, ik heb in het debat in de kamer al wéken geleden tegen minister

De Jonge en de minister-president gezegd: 'Doe niet zo kinderachtig over dat Russische Spoednik-vaccin, dat heeft meer

dan 90% effectiviteit, het is net als Pfizer, een beetje de Rolls Royce van de vaccins, doe nou niet moeilijk. Er zijn ook

andere Europese landen die dat gewoon gebruiken, inkopen of zelf maken’. Nu kemt dat heel langzaam op gang, had

natuurlijk allang gebeurd moeten zijn dat er voor de mensen die dat willen, vrijwillig dat geweldige spoednik-vaccin al

voorhanden zou zijn."
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